
 

Aanwezigen 

Voorzitter: Emile Karregat (Edam-Volendam) 

 

De leden: Mark de Kuster (Almere), Kees Noomen (Amstelveen), Annemieke Raad 

(Beverwijk), Bart Vernooy (Bloemendaal), Willem Pel (Blaricum), Willem van Es (Diemen), 

John Cocu (Flevoland), Arwen Scholten (Haarlem), Theo Breedijk (Heemskerk), Vanessa 

Storm (Heemstede), Rutger Rebel (Huizen), Rob Docter (Hilversum), Daniëlle van der Raad 

(Lelystad), Jacques Bos (Ouder-Amstel), Henk Grader (Purmerend), Joost Bleekman (Velsen), 

Conny Feitsma (Uithoorn) en Anna de Groot (Zaanstad). 

Plaatsvervangers: Hein Stulemeijer (Noord-Holland) en Gerdien Knikker (Haarlemmermeer) 

 

Secretaris: Arjen Overbeek 

 

Afwezigen met bericht 

Amsterdam, Oostzaan en Uitgeest 

 

1. Opening en mededelingen 

De voorzitter opent de vergadering en meldt dat de leden van Amsterdam en Oostzaan 

verhinderd zijn vanwege raadsvergaderingen.  

 

De voorzitter meldt dat er een correspondentie loopt tussen agendacommissie Raadtafel 

met het presidium van Noord-Holland over de benoeming van een niet-Statenlid in de 

Raadtafel. De aanwezigen van de Raadtafel geven aan dat het juist gewenst is dat alleen 

benoemde en geïnstalleerde raads- en Statenleden zitting hebben in de Raadtafel. Het 

lidmaatschap van de Raadtafel van niet-benoemde raads- en Statenleden gaat in tegen de 

regels zoals door iedereen is onderschreven in de MRA Samenwerkingsafspraken. En 

belangrijker, zo vindt de Raadtafel, is dat de werking  en de positie van de Raadtafel en 

daarmee de betrokkenheid van de raden en Staten bij de MRA-samenwerking wordt 

versterkt doordat leden van de raden en de Staten zelf direct betrokken zijn bij de 

procedures en processen binnen de eigen gemeenteraad of Provinciale Staten. Het doel van 
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de Raadtafel is immers het goede gesprek tussen colleges en raden en Staten over de MRA-

samenwerking te verbeteren. Afgesproken wordt om te komen tot een ongevraagd advies 

van de Raadtafel aan het Bestuur, de Algemene Vergadering en de bestuurlijke 

kwartiermaker Implementatie Samenwerkingsafspraken, met als doel een aanscherping op 

de tekst van de MRA Samenwerkingsafspraken te realiseren. Dit punt wordt bij agendapunt 

4, ‘ongevraagd advies’, verder behandeld. 

 

Naast dit punt wordt verzocht om bij agendapunt 4, ‘ongevraagd advies’, te spreken over ‘de 

handelswijze van colleges richting raden rond de Woondeal tussen MRA en het Rijk’ 

(Purmerend) en ‘de betekenis en het doel van de bijeenkomst van 12 september jl.’ 

(meerdere aanwezigen). 

 

2. Terugkoppeling MRA Raadtafel 14 juni 2023 

In de lijst van aanwezigen staat Jack Zwarthoed als lid namens Uithoorn. Dat moet zijn de 

gemeenteraad van Uitgeest. 

Op verzoek van Heemstede wordt bij de een laatste alinea van agendapunt 3, ‘Bespreking 

evaluatie overgangsjaar 2023 implementatie Samenwerkingsafspraken’, “Voor het wensen 

en opvattingen traject van de termijnagenda … t/m … en voorbereiden”, toegevoegd de 

zinsnede: “De Raadtafel dient helder in de procedure te worden opgenomen. Dit om de 

betrokkenheid van de raden en Staten in het traject te borgen.”  

Met deze opmerkingen wordt de terugkoppeling vastgesteld. Tevens is vastgesteld dat de 

actiepunten 8 en 9 van de actielijst met de agendering van deze acties op deze agenda zijn 

afgedaan. 

 

2b Terugblik 4 juli 2023 EXTRA Raadtafel 

De Raadtafel kijkt terug op een goede en leuke bijeenkomst. Geconcludeerd wordt dat de 

verschillen van werkwijzen in samenwerking binnen deelregio’s erg groot is; van app-groep 

tot een gemeenschappelijke regeling.  

 

De memo werkwijze MRA Raadtafel wordt besproken. De volgende punten worden 

behandeld:  

• Vanuit Lelystad/Almere/Flevoland wordt aangegeven dat men graag een tekst ziet 

opgenomen over de termijn van de voorzitter en de vicevoorzitter. Eerder is hierover 

nog niet gesproken. Afgesproken wordt dat secretaris met een tekstvoorstel komt voor 

de volgende Raadtafel, zodat deze kan worden besproken en vastgesteld. 

• Vanuit Zaanstad wordt aangegeven dat de tekst op de laatste pagina (bijlage C - memo 

tips & trucs MRA Raadtafel, 28 september 2022) over ‘Het Raadtafellid is geen 



 

woordvoerder vanuit de eigen fractie op MRA-onderwerpen’ dient te worden 

verduidelijkt. Dit omdat de tekst voor meerdere uitleg vatbaar blijkt en het voor 

sommige leden en plaatsvervangers anders onwerkbaar wordt. De volgende tekst zal 

worden opgenomen: “Een Raadtafellid neemt namens de eigen gemeenteraad deel aan 

de Raadtafel (en een Statenlid namens Provinciale Staten) - Het idee hierachter is dat 

het Raadtafellid de raad op het punt van proces en procedures vertegenwoordigt in de 

MRA Raadtafel. Doel is om de raad / Staten zo veel mogelijk te betrekken bij de 

voorbereiding en de terugkoppeling van de Raadtafel.”  

• Vanuit Beverwijk wordt aangegeven dat punt 4 op pagina 4 dient te worden 

geactualiseerd. Afgesproken wordt dat eerst het ongevraagd advies van agendapunt 4 

wordt behandeld. 

• Beverwijk, Lelystad/Almere/Flevoland verzoeken de tip over het delen van 

amendementen en moties te specificeren naar delen via de deelregionale groepsapps. 

• Heemstede verzoekt bij een volgende versie de aanpassingen in geel te arceren, zodat 

men kan zien wat er is aangepast. 

 

De voorzitter concludeert dat de gemaakte opmerkingen en aanvullingen zullen worden 

verwerkt en dat de secretaris komt met een voorstel over de termijnen van de voorzitter en 

vicevoorzitter in de volgende Raadtafel-bijeenkomst. 

 

De matrix van de kenmerken van de deelregio’s, gebaseerd op het gesprek in de EXTRA 

Raadtafel, wordt besproken. Vanuit Heemskerk wordt het verzoek gedaan om de matrix 

verder aan te vullen en te verduidelijken. Het is nu erg karig. Voorstel wordt gedaan een 

vragenformulier te maken.  

Aan de secretaris wordt verzocht een vragenformulier op te stellen, zodat deze in de 

volgende Raadtafel kan worden behandeld en kan worden gebruikt om de matrix aan te 

vullen. 

 

3. Bespreking memo Concept adviezen Raadtafel over de  

Samenwerkingsafspraken 

De Raadtafel is positief over het voorliggende voorstel met adviezen. Het is een goede 

weergave van het besprokene. Ook de adviezen zijn goed verwoord. De voorzitter 

concludeert dat de Raadtafel alle adviezen in de memo als ongevraagde adviezen naar MRA 

Bestuur, MRA Algemene Vergadering en de kwartiermaker Implementatie 

Samenwerkingsafspraken kan sturen. Dit is inclusief de memo ‘Adviezen Raadtafel over de 

Samenwerkingsafspraken’, waarin een toelichting op de bovengenoemde adviezen wordt 

gegeven. Het gaat om de volgende adviezen: 



 

 

Advies A: Organiseer onder alle raads- en Statenleden een enquête, mede gebaseerd op 

hierboven beschreven punten, over de ervaring van raads- en Statenleden van de 

Samenwerkingsafspraken in de voorbereiding tot en voeren van het ‘goede’ gesprek tussen 

college en raad of Staten. Een van de hoofddoelstelling van de MRA 

Samenwerkingsafspraken is. 

 
Advies B: De MRA Termijnagenda op basis van het eerdere advies van de MRA Raadtafel 

verder uit te bouwen tot een document waarin helder verwijzingen staan naar de paragrafen 

van de vastgestelde MRA Agenda. Daarbij een korte toelichting (visualisatie) geven op wat 

voor document dit is en welk doel het heeft. 

 
Advies C: De MRA Termijnagenda per kwartaal actualiseren en deze op de website plaatsen 

en als link op te nemen in het Bericht aan raden en Staten. 

 

Advies D: De MRA Termijnagenda (ieder kwartaal) actief aan bieden aan de lokale en 

provinciale agendacommissies en voorbereidingsteam van deelregionale 

raadsledenbijeenkomsten, én colleges.  

 

Advies E: De reguliere jaarlijkse aanbieding van de Termijnagenda aan de griffiers ter 

verzending aan de raads- en Statenleden, resp. de gemeentesecretarissen en 

Provinciesecretarissen aan alle collegeleden, blijft bestaan. Echter het traject van ‘wensen en 

opvattingen’, zoals de MRA Samenwerkingsafspraken van december 2021 voorschrijven kan 

vervallen. De raden, Staten en colleges kunnen immers ieder moment de eigen MRA-

bestuurders in de platforms, de portefeuillehoudersoverleggen, de AV en het MRA Bestuur 

aanspreken en verzoeken onderwerpen te bespreken in de eigen gremia 

 
Advies F: De Raadtafel adviseert om het traject van ‘wensen en opvattingen’, zoals 

voorgeschreven in de MRA Samenwerkingsafspraken, te handhaven.  

 

Advies G: In de aanbiedingsbrief van de Voortgangsnota aan de raden en Staten voortaan 

meer helderheid geven wat er precies aan de raden en Staten wordt gevraagd. Daarbij een  

korte toelichting geven (met een visualisatie van het traject) op wat voor document dit is, 

welk doel heeft het en waarom worden en ‘wensen en opvattingen’ gevraagd. Tevens in de 

aanbiedingsbrief per deelregio / Staten opnemen welke onderdelen voor hen meest relevant 

zijn. Dit bevordert betrokkenheid van raads- en Statenleden. 

 

 



 

4. Ongevraagd advies 

De Raadtafel wenst drie punten te bespreken: 

 

A. Alleen raads- en Statenleden in de MRA Raadtafel 

Op basis van het bij de opening besprokene wordt afgesproken om een ongevraagd advies 

op te stellen met als doel de Samenwerkingsafspraken te verduidelijkingen, te weten:  

i. De begripsbepaling (pagina 44 van de MRA Samenwerkingsafspraken) van de MRA 
Raadtafel verder te verduidelijken met toevoeging dat het gaat om leden van het 
hoogste politieke orgaan van de gemeente of provincie, en geen leden van 
commissies of burgerleden.  
Voorstel voor de aanvullende tekst (cursief):  
“MRA Raadtafel: Een adviesorgaan dat gevraagd en ongevraagd advies kan geven 
over het proces van het betrekken van raden en Staten aan bestuur en de AV, 
bestaande uit een raadslid of een Statenlid per deelnemer (geen commissieleden of 
niet benoemde en geïnstalleerde raads- of Statenleden).  

ii. In paragraaf C.1. de begripsbepaling op te nemen in de opsomming (pagina 14). 
 

B. Woondeal is verschillend behandeld in raden en Staten, en soms ook helemaal niet 

Gesproken wordt over de handelwijze van verschillende colleges op het punt van de 

Woondeal. Enkele raden zijn niet of slecht geïnformeerd door hun college over de Woondeal. 

Bij een enkeling rijst de vraag: de raden en Staten zijn het hoogste orgaan en is er dan wel 

een Woondeal tussen MRA en het Rijk? Anderen geven aan dat zij actief zijn geïnformeerd 

door hun college. Soms is de Woondeal onderdeel van een gesprek geweest in een deelregio. 

Omdat er grote verschillen zijn in de behandeling van de Woondeal per gemeente wordt 

aangegeven dat deze vraag in eerste instantie niet thuishoort bij de Raadtafel; de vraag 

‘waarom heeft het college de raad niet betrokken bij het sluiten van de Woondeal?’ dient te 

worden gericht aan het eigen college. Voorstel wordt gedaan om een volgende keer hierover 

door te praten. 

 

De voorzitter concludeert dat hierover geen ongevraagd advies wordt opgesteld. En tevens 

dat in een volgende Raadtafel een rondje wordt gemaakt over a) hoe de 

informatieverstrekking door de eigen colleges aan de raden en de Staten bij het sluiten van 

MRA-deals, -convenanten en -intentieverklaringen is georganiseerd en b) hoe de 

betrokkenheid van de raden en Staten bij het sluiten van MRA-deals, -convenanten en -

intentieverklaringen wordt ervaren, c.q. mogelijk kan worden verbeterd. 

 

C. Betrekken Raadtafel bij organiseren MRA raads- en Statenledenbijeenkomsten 

De bijeenkomst van 12 september jl., onder de titel "Onvermijdelijke keuzes in onze regio", 

wordt door diverse leden gezien als een processtap in opmars naar de nieuwe MRA Agenda. 



 

De verwachting, mede gezien de titel, was dat er input zou worden opgehaald bij de raads- 

en Statenleden voor de nieuwe agenda. Dat was een misvatting, want hiervoor zijn immers 

de deelregionale proposities die de raden en Staten vaststellen. Anderen gaven aan dat het 

in hun beleving inderdaad slechts om een inspiratiebijeenkomst ging. Men vindt het 

onduidelijk. Ook wat er met de input van deze avond wordt gedaan. De Raadtafel wenst 

beter betrokken te zijn bij dergelijke bijeenkomsten.  

Afgesproken wordt een ongevraagd advies op te stellen, te weten: 

i. De MRA-bijeenkomst van 12 september 2023 niet te zien als input leveren vanuit 

raden en Staten (voor zover dat al de bedoeling was). De raden en Staten zelf zullen 

deze input via de (deelregionale) proposities leveren. 

ii. De Raadtafel (of een deel daarvan) te betrekken bij de organisatie van MRA-

bijeenkomsten voor raads- en statenleden om wederzijdse verwachting en 

opbrengst goed op elkaar af te stemmen, c.q. te optimaliseren. 

 

5. Eerstvolgende vergaderdata 

Vanuit Heemstede wordt gevraagd of de Raadtafel bij een simpele agenda ook online bij 

elkaar kan komen? Hierover zijn wisselende gedachten. Om die reden wordt afgesproken dit 

punt tijdens de volgende Raadtafel te agenderen. 

 

De volgende Raadtafel is dinsdag 12 december 2023 op het MRA Bureau, Amsterdam-Noord.  

 

6. Rondvraag en sluiting 

Er is geen behoefte aan een rondvraag. 

De voorzitter sluit de vergadering om 21.12 uur. 

 
 


